
سینمـــــــا

5فرهنگ وهنر   سال  پنجم
شمار ه     1308

یکشنبه 
1401 .04 . 05
26 ذی القعده   26/1443  ژوئن   2022

a r m a n m e l i . i r
روبــــــه رو

 پوران درخشنده اظهارکرد: 
پسرها  »هیس  سینمایی  فیلم 
گریه نمی کنند« درباره پسرها 
و آسیب هایی  است که در دوران 
کودکی با آن روبه رو هستند و اینکه 
چگونه استمرار این آسیب های 
روان شناختی که در گذشته رخ 
داده، به دنیای زندگی شان در زمان 
حال بازمی گردد و در یک  کلام 
این فیلم روایت زندگی قربانی های 
مذکر است. این کارگردان در 
با »ایرنا« در توضیح  گفت وگو 
اینکه این روزها مشغول چکاری 
است، بیان کرد: این روزها مشغول 
جلوبردن کارهای فیلم سینمایی 
»هیس پسرها گریه نمی کنند«، 
هستم که اصلاحات فیلمنامه اش را 
انجام داده ام و در مرحله پیش تولید 
هستیم. وی افزود: پیش تولید این 
فیلم قرار بود تا آذرماه ۱۳۹۹ به 
پایان برسد و وارد مرحله تولید 
شود اما به دلیل شیوع کرونا و 
به  تاریخ  این  سرمایه،  مشکل 
تعویق افتاد. درخشنده با اشاره به 
زمانی که برای تحقیق و نوشتن 
فیلمنامه این فیلم صرف شده است، 
اظهارکرد: چندسال برای این فیلم 
پژوهش شده است؛ پژوهش های 
اجتماعی، کتابخانه ای و میدانی 
که طیف گسترده ای از مطالعات 
را دربرگرفته است. نویسنده و 
کارگردان فیلم سینمایی »شمعی 

در باد« )۱۳۸۲( در پاسخ به این 
پرسش که آیا ساخت یک فیلم 
با چنین موضوعی، برای جامعه 
ما حائز اهمیت است، یادآور شد: 
صددرصد. چرا که اولین باری است 
که درباره پسربچه ها و بحث های 
روان شناسی و زندگی خانوادگی 
و اجتماعی آنان صحبت می کنیم. 
وی تاکیدکرد: انجام این پژوهش 

لازم بود چرا که نیاز جامعه است.
سینمایی  فیلم  کارگردان 
۱۳۸۵( در  »بچه های ابدی« )
تایید این گزاره که به نظر می رسد 
نسل زنان هم دوره »درخشنده« 
رخشان  چون  )فیلمسازانی 
 ).. بنی اعتماد، تهمینه میلانی و.
حساسیت و هدفمندی مشخصی 
خود  فیلمسازی  مشی  در  را 
ملحوظ نظر داشته اند، گفت: بله 
این حساسیت در اکثر کارها وجود 

داشته است. خانم ها اصولا ظریف 
نگاه می کنند و روی بسیاری از 
که  چرا  دارند  دقت  مسائل 
فضایی که در کنارش در خانواده 
می آیند  جلو  و  می کنند  رشد 
حساسیت های متفاوتی را به آنان 
القا می کند. در نتیجه نگاه ظریف 
و حساسی به مسائل دارند. وی 
افزود: با چنین پیشینه و رویکردی 
آنان سعی می کنند که  طبیعتا 
است  تاثیرگذار  هرآنچه  دنبال 
بروند که نقطه اشکال کار کجاست. 
کارگردان فیلم سینمایی »عشق 
بدون مرز« )۱۳۷۷( در پاسخ به 
این پرسش که چرا در یکی دو دهه 
اخیر از تعداد فیلم های هدفمند 
کاسته شده و بیشتر تمرکز به 
سمت فروش فیلم ها رفته است، 
توضیح داد: مسائل متعددی در این 
موضوع دخیل است؛ شاید یکی از 

این مسائل بی توجهی به موضوعاتی 
باشد که مهم است به آنان پرداخته 
شود و به جای آن رفتن به سمت 
کارهایی که سهل و آسان می تواند 
جواب بدهد و گیشه را داشته باشد، 
یافته اشت؛ در حقیقت  تمرکز 
نگاه نکردن به دنیای پیرامونمان و 
اینکه چه مشکلاتی وجود دارد و چه 
مسائلی هست، مشکلی جدی است. 
درخشنده تصریح کرد: درست 
است که سینما سرگرمی است اما 
در کنارش باید حرفی برای گفتن 
داشته باشد. متاسفانه امروز کمتر به 
این مسائل و دغدغه ها می پردازیم و 
می بینم که فیلم ها ساخته می شوند 
تا صرفا ساخته شوند اما دغدغه مند 
نیستند. کارگردان فیلم سینمایی 
 )۱۳۹۵ ( دودی«  سقف  »زیر 
ادامه داد: در حال حاضر فضای 
کار سخت شده و هزینه کار بالا 
رفته است و شرایط فیلمسازی 
اساسا مساعد نیست. من چیزی 
حدود شش سال برای تولید هر 
کاری زحمت می کشم چنانچه از 
آخرین فیلمم »زیر سقف دودی« 
تا به امروز ۶ سال گذشته است. 
این کارگردان باسابقه در توضیح 
اینکه چگونه از ابتدا پژوهش را 
به عنوان پایه و مبنایی از فیلم های 
داستانی اش درظر گرفته است، 
اضافه کرد: دلیلش این است که من 
از مستندسازی به سینما آمده ام.  

 »1۹« »حکمت«
مهران احمدی: مجوز اکران گرفت

آشپز خوبی هستم
بازیگر فیلم سینمایی »روزششم« بیان کرد: من اتفاقا 
آشپز خوبی هستم و شاید بتوانم در آینده به جای فعالیت 
در سینما، آشپزی کنم. اولین اکران مردمی فیلم سینمایی 
»روزششم« با حضور حجت قاسم زاده اصل کارگردان و 
بازیگران فیلم جمعه سوم تیرماه در پردیس سینمایی کورش 
در ۲ سانس برگزار شد. حجت قاسم زاده اصل کارگردان فیلم 
در ابتدای این برنامه گفت: خیلی تشکر می کنم و خوشحالم 
که امروز تماشاگران این فیلم را از نزدیک می بینم و از اینکه 
در این شرایط سخت و با این ترافیک فیلم »روزششم« را 
برای تماشا انتخاب کرده اید سپاسگزارم. امیدوارم بعد از 
تماشای فیلم راضی از سینما خارج شوید. مهران احمدی 
یکی از بازیگران فیلم اظهارکرد: این روزها اوضاع سینما 
مانند سایر بخش ها خوب نیست و به نظر می رسد با این 
وضعیت در دو سال آینده کلک سینما کنده است و ما باید 
به دنبال کار دیگری برویم. وی ادامه داد: من اتفاقا آشپز 
خوبی هستم و شاید بتوانم در آینده به جای فعالیت در 
سینما، آشپزی کنم، اما همچنان امیدوارم که اوضاع سینما 
بهتر از این بشود و تماشاگران از دیدن فیلم لذت ببرند. 
احمدی با اشاره به آشنایی و دوستی چندین ساله خود با 
حجت قاسم زاده اصل بیان کرد: من چند فیلم مختلف با 
ایشان کار کردم و فیلم »روزششم« به اصطلاح اولین فیلم 
بلند سینمایی ایشان است اما او سابقه خوبی در کارگردانی 
دارد. وی ادامه داد: همه ما وقتی در فیلم اول یک کارگردان 
حضور پیدا می کنیم تلاش می کنیم تا یک اثر درجه یک 
خلق کنیم و از خیلی مسائل عبور می کنیم تا یک اثر خوب 
ساخته شود، در فیلم »روزششم« نیز این اتفاق رخ داد و ما 
شاید یک فیلم خوب هستیم. بهاره افشاری نیز با اشاره به 
اینکه بازی در فیلم »روزششم« را بسیار دوست دارد، گفت: 
قطعاً در شرایط اقتصادی فعلی و با مشکلاتی که وجود دارد 
سینمارفتن اولویت خیلی از افراد نیست و اینکه امروز کسانی 
مثل شما برای تماشای فیلم به سالن سینما می آیند بسیار 
ارزشمند است. مصطفی زمانی بازیگر دیگر فیلم بیان داشت: 
سال ها پیش که برای بازیگری تست می دادم و به دفاتر 
مختلف می رفتم روزی به دفتری رفتم که قرار بود حجت 
قاسم زاده اصل تست بگیرد و برای یک فیلم بازیگر انتخاب 
کند. من در آن تست پذیرفته شدم و حتی قاسم زاده اصل به 
من گفت اگر اجازه انتخاب داشتم قطعا تو را انتخاب می کردم 
اما مجبورم از بازیگران شناخته شده و حرفه ای استفاده کنم 
اما مطمئنم که تو بازیگر خوبی می شوی. آن ماجرا گذشت 
و امروز بعداز ۱۷ سال ما باهم در یک فیلم همکاری کردیم. 
در این مراسم محسن مسافرچی پخش کننده و مهدی 
حسینی نیا، بهرام ابراهیمی، نیلوفر کوخانی بازیگران دیگر 
این در مراسم حضور داشتند و طی سخنان کوتاهی از مردم 

برای حضور در تماشای فیلم »روزششم« تشکر کردند.

»فردوسی پور« زندگی 
»مارادونا« را ترجمه کرد

 سخنگوی وزارت خارجه روسیه اعلام کرد که روسیه قصد 
ندارد به معاهده منع تسلیحات اتمی بپیوندد و معتقد است که 
این معاهده هیچگونه استاندارد جهانی را نه در حال حاضر و نه 
در آینده ایجاد نمی کند. به گزارش مهر به نقل از تاس، »ماریا.

زاخارووا« گفت: مسکو به معاهده منع تسلیحات هسته ای 
نمی پیوندد. زاخارووا ادامه داد: در رابطه با تمایل به ایجاد 
بنیان و اساس برای تلاش ها درباره جهانی سازی معاهده منع 
تسلیحات هسته ای، همان طور که در اسناد نهایی کنفرانس ثبت 
شده است، تاکید می کنیم که روسیه قصد ندارد به این توافق 
بپیوندد و معتقد است که این معاهده هیچ ونه استاندارد جهانی 

را ایجاد نمی کند، نه الان و نه در آینده. سخنگوی وزارتخارجه 
روسیه همچنین افزود که مسکو همچنان به این موضع پایبند 
است که توسعه معاهده مذکور پیش از موعد، اشتباه و در واقع 
معکوس بوده است. وی تاکید کرد که این توافق هیچ کمکی به 
کاهش خطرات فزآینده هسته ای نکرده و بشریت را حتی یکقدم 
به هدف ذکر شده در آن نزدیک نمی کند و رویکرد مندرج در 
این معاهده تنها منجر به افزایش اختلافات و تناقضات بین 
کشورهای هسته ای و غیرهسته ای می شود. زاخارووا افزود: این 
معاهده وضعیت نظامی-سیاسی و نظامی- راهبردی را در نظر 
نمی گیرد و با این اصل که خلع سلاح هسته ای باید به گونه ای 

انجام شود که منجر به افزایش سطح امنیت برای همه شود، 
مغایرت دارد. ما راه هایی واقع بینانه در جهت اجرای اقدامی 
عملی برای کاهش مستقیم تسلیحات هسته ای نمی بینیم. 
سخنگوی وزارت خارجه روسیه همچنین بیان داشت: روسیه، 
مانند سایر کشورهای دارای پتانسیل نظامی هسته ای، در 
کنفرانس کشورهای شرکت کننده در این معاهده شرکت نکرد 
و در آینده نیز قصد ندارد این کار را انجام دهد. همچنین ما 
قصد نداریم از طریق ساختارهای کمکی ایجاد شده به عنوان 
بخشی از تعامل شرکت کنندگان در معاهده مذکور برای اجرای 
آن، کار مشترک انجام دهیم. گفتنی است که روسیه اخیرا از 
پیشرفته ترین موشک بالستیک هسته ای قاره پیمای خود موسوم 
به »سرمت« رونمایی کرده است و طبق اعلام رئیس جمهور و 
مقامات این کشور قرار است که این موشک تا پایان سالجاری 

میلادی به خدمت ارتش روسیه در بیاید.

سخنگوی وزارت خارجه روسیه:

بهمعاهدهمنعتسلیحاتهستهاینمیپیوندیم

پوران درخشنده:

پژوهش، پایه و مبنای فیلمسازی است

بیـــن المـــلل

در پی اعتصاب کارکنان بخش ریلی انگلیس برای سومین 
روز متوالی در اعتراض به شرایط شغلی  آنها که خسارتی 
۱۵0 میلون پوندی به صنعت ریلی انگلیس وارد آورده، 
حمل ونقل این کشور فلج شد. به گزارش فارس، رسانه های 
انگلیسی گزارش کردند که خدمات ریلی این کشور در پی 
اعتصاب مجدد هزاران کارگر بخش راه آهن انگلیس در 
اعتراض به شرایط شغلی و حقوقشان، فلج خواهد شد. طبق 
این گزارش، اعضای اتحادیه راه آهن، دریانوردی و حمل ونقل 
)RMT( انگلیس برای سومین بار در این هفته دست از کار 

کشیده اند و این در حالی است که نشانه ای از دستیابی به 
رسیدن به هدف موردنظر خود در جدال با مقام های مسئول 
مشاهده نشده است. مقام های انگلیسی می گویند در پی 
اعتصاب کارکنان بخش ریلی، تنها یک پنجم خدمات انجام 
خواهد شد و نیمی از خطوط بسته خواهد بود و اپراتورها 
به مسافران می گویند که در صورت لزوم فقط با قطار سفر 
کنند و از قبل سفر حتما سفر خود را بررسی کنند. براساس 
این گزارش، خدمات ریلی و حمل ونقل عمدتا محدود به 
خطوط اصلی خواهد بود اما حتی این بخش ها نیز فقط 

بین ساعت ۷و۳0 صبح تا۶و۳0 بعدازظهر به وقت محلی باز 
خواهند بود. »استیومونتگومری« رئیس گروه حمل ونقل 
ریلی که نمایندگی اپراتورها را بر عهده دارد، گفت: »ما 
بسیار ناامید هستیم که رهبری اتحادیه RMT اقدامی را 
انتخاب کرده است که میلیون ها نفر را که در آخر هفته 
برنامه هایی داشتند، به شدت آزار خواهد داد. براساس این 
گزارش،  تخمین زده می شود که اعتصاب های این هفته 
۱۵0 میلیون پوند به صنعت ریلی انگلیس ضرر رسانده است. 
گزارش ها حاکی از آن است که نمایندگان اتحادیه »آر ام تی« 
و شرکت نتورک ریل به عنوان زیرساخت شبکه ریلی انگلیس 
گفت وگو برای بهبود اوضاع کارکنان بخش ریلی انگلیس را 
آغاز کرده اند که البته این مذاکرات تاکنون نتیجه ای در پی 

نداشته است.

اعتصاب هزاران نفری کارکنان خدمات ریلی

انگـلیــسفلــجشــد

گـــــزارش
آغاز خیز هفتم کرونا در فرانسه

موج هفتم کرونا از زیر سویه های اُمیکرون در تمامی 
کلانشهرها و همه گروه های سنی در فرانسه آغاز شده و اکنون 
به ثبت روزانه ۵۵ هزار مورد رسیده است. به گزارش تارنمای 
روزنامه »لو متن«  )Le matin(، میزان ثبت بیماران جدید 
در سه هفته اخیر در تمام کلانشهرها و همه گروه های سنی 
افزایش یافته است. در همین ارتباط دولت فرانسه در مواجهه با 
آغاز موج هفتم همه گیری این بیماری، بر روی واکسیناسیون 
و مسئولیت پذیری شهروندان تمرکز کرده و در این مرحله 
از بازگشت اقدامات بهداشتی مثل ماسک اجباری در اماکنی 
همچون سامانه های حمل ونقل عمومی خبری نیست. براساس 
این گزارش، فرانسه در آغاز تابستان همچون سایر کشورهای 
اروپایی وارد موج جدید این بیماری توسط زیرسویه ای از 
خانواده امُیکرون  BA. ۴ و BA. ۵ شده است. ژیل پیالو، رئیس 
بخش بیماری های عفونی و گرمسیری بیمارستان تنون 
)Tenon( پاریس، در این زمینه تاکید کرد: ما با یک موج 
هفتم مواجه هستیم که قابلیت انتقالی حتی بیش از نخستین 
امُیکرون دارد. شبکه بهداشت عمومی فرانسه نیز در گزارش 
SARS- هفتگی خود تاکید کرده است که گردش ویروس

CoV۲ عامل بیماری کرونا در سراسر کلانشهرهای فرانسه، 
با افزایش تعداد بستری های جدید همراه است. براساس این 
گزارش، تعداد بیماران در مدت سه هفته در تمام کلان شهرها 
و همه گروه های سنی افزایش یافته و اکنون روزانه به حدود ۵۵ 

هزار مورد رسیده است.
 

زلنسکی 5 سفیر اوکراین را اخراج کرد
رئیس جمهور اوکراین با صدور احکامی، سفرای کشور خود 
در ۵ کشور جهان از جمله جمهوری اسلامی ایران را اخراج 
کرد. به گزارش فارس، »ولودیمیرزلنسکی« طی احکامی، 
سفرای اوکراین در ۵ کشور گرجستان، اسلوواکی، جمهوری 
پرتغال، جمهوری اسلامی ایران و جمهوری لبنان را اخراج کرد. 
رسانه های اوکراین گزارش کردند که حکم های مربوطه شماره 
»۲0۲۲/۴۳۹«، شماره »۲0۲۲/۴۴0«، شماره ۲0۲۲/۴۴۱, 
شماره ۲0۲/۴۴۲ و شماره ۲0۲۲/۴۴۳ در وبسایت رئیس 
دولت اوکراین منتشر شده است. طبق احکام صادر شده، 
»ایگوردولگوف« از سمت سفیری اوکراین در گرجستان، »یوری 
موشکا« از سمت سفیری در اسلواکی و »اینا اوگنیوتس« از 
سمت سفیری در پرتغال برکنار شدند. گزارش های منتشر شده 
نشان می دهد که زلنسکی همچنین »سرهی.بوردیلیاکا« را از 
سمت سفیری اوکراین در ایران و »ایگوراوستاش« را از سمت 
سفیری اوکراین در لبنان برکنار کرده است. در سال ۲0۱۷، 
»پتروپوروشنکو« رئیس جمهور وقت اوکراین، ایگوردولگوف، 
معاون سابق دفاع اوکراین را برای اتحاد با اروپا به سمت سفیری 
اوکراین در گرجستان منصوب کرد. رئیس جمهور اوکراین در 
حالی سفرای کشورهای خود در پنج کشور مذکور را اخراج کرده 
که هیچ دلیلی برای این اخراج بیان نکرده است و تنها بیان شده 
که این سفرا در دوران ریاست جمهوری پوروشنکو به سمت 

سفیری برگزیده شده بودند.

بیانیه مشترک آمریکا و اروپا: 
مخالف تجزیه »لیبی« هستیم

آمریکا، انگلیس، آلمان، فرانسه و ایتالیا در بیانیه ای 
مشترک درباره مذاکرات لیبی، مخالفت خود را با هر 
اقدامی که منجر به تجزیه لیبی شود، اعلام کردند. به 
گزارش ایسنا، به نقل از العربیه، ۵ کشور غربی مذکور 
در بیانیه خود از رهبران سیاسی لیبی خواستند تا برای 
پایان دادن به بن بست سیاسی موجود و توافق بر سر 
نحوه اجرای انتخابات به شکلی سازنده مذاکره کنند. 
در این بیانیه آمده است: »ما هر اقدامی را که ممکن 
است به تقسیم لیبی منجر شود، رد می کنیم و مخالف 
ایجاد نهادهای موازی یا به دست گرفتن قدرت با زور 
هستیم.« همچنین کشورهای مذکور تاکید کردند: لیبی 
به یک دولت واحد نیاز دارد که قادر به اداره و برگزاری 
انتخابات در سراسر این کشور باشد و ما از پارلمان و کابینه 
می خواهیم که قانون برگزاری انتخابات را نهایی کنند. پس 
از عدم موفقیت مذاکرات لیبی در قاهره بر سر تعدادی از 
پرونده های بحث برانگیز که مهم ترین آنها شرایط نامزدی 
در انتخابات آتی است، استفانی ویلیامز، فرستاده سازمان 
ملل از برگزاری نشستی برای گردهم آوردن عقیله صالح، 
رئیس پارلمان طبرق و خالد المشری، رئیس شورایعالی 
دولت لیبی در شهر ژنو سوئیس، جهت بحث در مورد قانون 
انتخابات خبر داد. ویلیامز در توئیتی نوشت که روسای 
پارلمان و شورای دولتی لیبی سه شنبه و چهارشنبه در 
مقر سازمان ملل در ژنو برای بررسی پیش نویس چارچوب 
قانون اساسی دیدار خواهند کرد. تلاش ها برای برگزاری 
انتخابات پارلمانی و ریاست جمهوری، به عنوان بخشی 
از روند صلح پس از آتش بس در جنگ داخلی لیبی در 
سال ۲0۲0 که برای دسامبر ۲0۲۱ برنامه ریزی شده بود، 
در آخرین لحظه به دلیل اختلاف بر سر چارچوب قانون 
انتخابات شکست خورد. جناح های رقیب لیبی از آن زمان 
بر سر چگونگی ادامه روند سیاسی و اینکه چه کسی تا 
زمان انتخابات بر کشور حکومت خواهد کرد، باهم اختلاف 
داشتند. پارلمان شرق لیبی)طبرق( در ماه دسامبر گفت 
که دولت عبدالحمید الدبیبه نخست وزیر منقضی شده 
است و نقشه راه جدیدی را اعلام کرد و فتحی باشاغا را 
به جای او منصوب کرد. اما الدبیبه این اقدام پارلمان را رد 
و از واگذاری قدرت خودداری کرد و باشاغا نتوانست برای 
انجام وظایف خود وارد طرابلس شود. سران دو دولت رقیب 
در لیبی هم در اظهاراتی جداگانه از بیانیه ۵ کشور غربی 
درباره انتخابات ریاست جمهوری و پارلمانی »معتبر« در 
لیبی استقبال کردند. فتحی باشاغا به عنوان رئیس دولت 
جدید تشکیل شده از سوی پارلمان اظهارکرد: مشتاقانه 
منتظر همکاری دوشادوش با این کشورها و همه دوستان 
عرب و آفریقایی خود جهت بازسازی لیبی و هدایت آن به 
انتخابات ملی در اسرع وقت هستم. عبدالحمید الدبیبه، 
نخست وزیر دولت وحدت ملی نیز در بیانیه ای از این موضع 

غرب استقبال کرد.

نخست وزیر یونان:  

 به سخت ترین شکل پاسخ ترکیه را می دهیم
کوتــــاه

 »کریاکوس.میتسوتاکیس«، نخست وزیر یونان با تاکید بر 
گفت وگو با ترکیه جهت تنش زدایی گفت: نیروهای مسلح ما 
با قاطعیت از حاکمیت یونان دفاع می کنند. به گزارش فارس، 
نخست وزیر یونان در نشست مطبوعاتی در پایان جلسه شورای 
اروپا به روابط یونان و ترکیه اشاره کرد و تصریح کرد که آتن 
قرار نیست تنش لفاظی با آنکارا انجام دهد. به نوشته روزنامه 
»اکاثیمرینی« »کریاکوس.میتسوتاکیس« نخست وزیر یونان با 
بیان اینکه یونان به هر تحریک و چالشی با حقایق مستدل پاسخ 
داده است، افزود: »ترکیه باید از لفاظی های تهاجمی شدید در زی 
سوال بردن حاکمیت یونان دست بردارد.« میتسوتاکیس گفت 
که او همیشه از ترکیه می خواهد که در »گفت وگو با حسن نیت« 
شرکت کند و در عین حال خاطرنشان کرد: »ما آماده هستیم 
تا با قاطعیت از حاکمیت خود دفاع کنیم.« وی در پاسخ به این 
سوال که آیا آماده دیدار با »رجب طیب اردوغان« رئیس جمهور 
ترکیه در مادرید در نشست هفته آینده ناتو است، ادامه داد: 
»من همچنان بر این باورم که باید ملاقات و گفت وگو کنیم. 
در مورد اجلاس ناتو، دستور کار متفاوت است و مطمئن باشید 

که اگر آتن تحریک شود، به سخت ترین شکل پاسخ مناسب 
خواهد داد.« یونان و ترکیه برای چندین دهه بر سر حقوق 
دریای اژه و مدیترانه شرقی باهم اختلاف دارند. آنها همچنین 
در یک مسابقه تسلیحاتی شدید گرفتار شده اند که در مقایسه 
با سایر کشورهای عضو ناتو، بیشترین هزینه را برای دفاع انجام 
داده اند. منابع رسانه ای ترکیه از نظامی شدن جزیره »کیچی« 
یا )پسریموس( توسط یونان در هشت کیلومتری جنوب غربی 
شبه جزیره »بدروم« در دریای اژه و استقرار نظامیان یونانی 

خبر دادند. به گزارش شبکه خبری »تی  آر تی« جزیر کیچی بین 
جزایر یونانی کوس و کالیمنوس واقع شده است، نزدیکترین 
جزیره به شهر توریستی بدروم ترکیه است. »گورسل توکما 
اوغلو« تحلیلگر نظامی، امنیتی ترکیه گفت که کیچی به دلیل 
نزدیکی به سرزمین اصلی ترکیه، بر اساس ماده ۱۲ معاهده لوزان 
۱۹۲۳، جزیره ای ترکیه ای است. براساس این گزارش، فیلمی از 
نیروهای یونانی و سلاح های سنگین مستقر در این جزیره منتشر 
شده است. یک سکوی فرود بالگرد، چهار ساختمان پیش ساخته، 
برج های نگهبانی و دیده بانی، فرستنده ها، مخازن آب و پنل های 
خورشیدی به وضوح در این فیلم مشاهده می شود. نظامیان یونان 
نیز در لباس استتار خود اطراف سازه های سنگی شبیه به سنگر 
یا پناهگاه دیده می  شوند. همچنین، یگان های توپخانه یونانی 
در این مکان قابل مشاهده است. »اردوغان قره قوش« تحلیلگر 
نظامی و سرهنگ بازنشسته ترکیه نیز ارزیابی کرده که هرگونه 
تقابل با یونان به »جنگ تمام عیار« بین دو کشور تبدیل خواهد 
شد. وی در مصاحبه ای بر اهمیت »برتری هوایی« ترکیه در 

هرگونه رویارویی نظامی محتمل با یونان تاکید کرد.

عادل فردوسی پور به تازگی کتاب 
»مارادونا« به نویسندگی گیم بالاگه 
را ترجمه کرده که قرار است به زودی 
منتشر شود. فردوسی پور به عنوان چهره 
و گزارشگر فوتبال فردی شناخته شده 
است، اما وی علاوه بر گزارشگری، به عنوان 
مترجم نیز کتاب هایی به بازار نشر عرضه 
کرده که با استقبال مخاطبان مواجه شده 
است. او به تازگی کتاب »مارادونا« به 
نویسندگی گیم بالاگه را ترجمه کرده و 
قرار است به زودی این کتاب توسط نشر 
چشمه به چاپ برسد. عادل فردوسی پور 
پیش از این کتاب هایی چون »هنر خوب 
زندگی کردن«  و...  را ترجمه کرده است.

پویا امینی: 
 سینما از سبد کالای مردم

 خارج شده است

بیان داشت:  بازیگر سریال »خط قرمز« 
وضعیت اقتصادی پساکرونا به نحوی پیش رفت 
تا خانواده ها اتفاقات فرهنگی و تفریحی را از 
سبد کالایی خود حذف کنند، طبیعتا اگر امروز 
سینما مخاطب ندارد و آمار فروش هر روز کمتر 
می شود به این دلیل است که مردم سینما و تئاتر 
را به طور کامل از سبد خانوار حذف کرده اند. 
پویا امینی درباره آخرین فعالیت های خود در 
عرصه بازیگری گفت: واقعیت امر اینکه چندین 
پیشنهاد بوده اما فعلا ترجیح می دهم کار نکنم 
تا شرایط تولید به اوضاع بهتری مبدل شود. 
وی درباره دورشدن خود از عرصه بازیگری و 
به خصوص تئاتر اضافه کرد: طی دو سال گذشته 
فعالیت پررنگ تری در تئاتر نسبت به سینما 
و تلویزیون داشتم اما این عرصه هم نیازمند 
پشتوانه و حمایت بیشتر است، باید شرایطی 
مهیا شود تا ما بتوانیم بار دیگر روی صحنه 
برگردیم و کاری را تولید کنیم. امینی درباره 
دلیل اصلی کاهش تعداد مخاطبان سینما تاکید 
کرد: در شرایط فعلی اقتصادی بعداز دوران 
کرونا طبیعی است که سینما مخاطبش را از 
دست بدهد. همه ما می دانیم که اوضاع سینما 
و تئاتر و همچنین موسیقی خوب نیست و این 
نشان دهنده آن است که نیازمند برنامه ریزی 
درست برای نجات هنر و فرهنگ در این ایام 
هستیم. بازیگر سریال »خط قرمز« در همین 
رابطه افزود: وضعیت اقتصادی پساکرونا به 
نحوی پیش رفت تا خانواده ها اتفاقات فرهنگی 
و تفریحی را از سبد کالایی خود حذف کنند، 
طبیعتا اگر امروز سینما مخاطب ندارد و آمار 
فروش هر روز کمتر می شود به این دلیل است 
که مردم سینما و تئاتر را به طور کامل از سبد 
خانوار حذف کرده اند. امینی احیا سینما را 
نیازمند گذر زمان و برنامه ریزی درست فرهنگی 
خواند و خاطرنشان کرد: همه چیز دچار رکوردی 
عجیب شده است، امروز سینما و تئاتر نسبت به 
هر زمانی با مخاطبان کمتری روبه رو هستند، از 
سویی گرانی بلیت و از سویی مشکلات اقتصادی 
پس از کرونا باعث شده تا شرایط تولید و اکران 

مناسب برای این عرصه ها فراهم نباشد.

منیژه حکمت برای فیلم »۱۹« 
فیلم  است.  گرفته  نمایش  پروانه 
سینمایی »۱۹« تقریبا بی سروصدا 
ساخته شد و مدتی قبل برای نمایش 
آماده بود که اخیرا مجوز اکران گرفته 
است. البته منیژه حکمت ضمن تایید 
دریافت پروانه نمایش می گوید که هنوز 
نمی تواند زمان دقیقی را برای اکران 
اعلام کند. »۱۹« به تهیه کنندگی 
آهنگرانی  و مهشید  منیژه حکمت 
و با حضور بازیگرانی همچون پانته آ 
پناهی ها، بزرگمهر حسین پور و کتایون 

امیرابراهیمی ساخته شده است.

فیلم »قهرمان« به کارگردانی اصغر فرهادی 
یکی از ۱۹ فیلمی است که در سیزدهمین 
جشنواره سینمای فرانسه در کشور برزیل 
اصغر  ساخته  می شود.  گذاشته  نمایش  به 
فرهادی در سیزدهمین جشنواره سینمای 
فرانسه واریلوکس که از تاریخ ۲۱ ژوئن تا ۶ 

۳۱ خرداد تا ۱۵ تیرماه( در کشور  جولای )
برزیل برگزار می شود در کنار ۱۷ فیلم بلند و 
دو اثر کلاسیک به نمایش گذاشته می شود. در 
کنار فیلم »قهرمان« آثاری از کارگردانی چون 
»فرانسوا اوزون«، »لوئی گارل«، »اودری دیوان« 
و »سدریک کلاپیش« نیز به روی پرده خواهند 

رفت. »قهرمان« که سال گذشته جایزه بزرگ 
جشنواره فیلم کن را در اولین نمایش جهانی 
خود کسب کرد، نماینده سینمای ایران در شاخه 
بهترین فیلم بین المللی اسکار ۲0۲۲ نیز بود و 
به فهرست نامزدهای اولیه  این شاخه شامل ۱۵ 

فیلم راه یافت.

نمایش»قهرمان«درجشنوارهسینمایفرانسه


